
Transkrypcja LVIII sesji Rady Miejskiej w Krobi,  
zwołanej na dzień 20 kwietnia 2023 roku 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na LVIII sesji Rady Miejskiej. Witam Pana 
Burmistrza wraz ze współpracownikami. Witam Dyrektorów i Kierowników jednostek 
organizacyjnych Gminy. Witam oczywiście Państwa Radnych oraz wszystkie osoby, 
które zdecydowały się śledzić nasze obrady w internecie. Szanowni Państwo, 
podczas dzisiejszej sesji mamy obecnych 13 radnych, w związku z tym sesja jest 
władna podejmować uchwały. Proponuję, żebyśmy przedstawili porządek 
dzisiejszych obrad: 
 
-  punkt 1 - otwarcie i sprawdzenie obecności radnych, 
- punkt 2 - przedstawienie porządku obrad, 
- punkt 3 - przyjęcie protokołu z LVII sesji,  
- punkt 4 - informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 5 - sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 6 - sprawozdanie opisowe z działalności Miejsko–Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Krobi za 2022 rok, sprawozdanie opisowe z dochodów 
Miejsko–Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krobi oraz sprawozdanie 
finansowe z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022, 

                - punkt 7 - rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  zmiany  Uchwały   Nr 
LV/467/2023 Rady  Miejskiej  w  Krobi  z  dnia 27 stycznia  2023 r.  w  sprawie  
przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Krobia, 
- punkt 8 - rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały  Nr 
LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031, 
- punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Gminy  Krobia na rok 2023, 
- punkt 10 - wolne głosy i wnioski,  

     - punkt 11 - zakończenie. 
 
     Czy ktoś z Państwa ma propozycję zmian proponowanego porządku obrad? Nie 

widzę. W związku z tym przechodzimy do punktu kolejnego.  
 
Punkt 3 przyjęcie protokołu z LVII sesji.  
 
Protokół był wyłożony w biurze Rady. Mogliście się Państwo z jego treścią zapoznać. 
Czy ktoś z Państwa ma uwagi co do jego zapisów? Nie widzę zgłoszeń. W związku z 
tym proponuję, żebyśmy przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z LVII 
sesji. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu proszę o podniesienie ręki 
naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 13 
głosami za protokół został przyjęty. 

 
      Punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.  



W tym okresie od ostatniej sesji do dziś określone działania były prowadzone przez 
Przewodniczącego. Mieliście Państwo informacje już na tabletach wcześniej. Czy 
ktoś z Państwa chciałby zadać pytanie dotyczące tego co tam się znalazło? Nie 
widzę. W związku z tym proponuję, żebyśmy przeszli do kolejnego punktu. 

 
      Punkt 5 sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 

I podobnie jak w przypadku Przewodniczącego w punkcie 5 mamy sprawozdanie 
Burmistrza. Czy ktoś z Państwa ma pytania do treści sprawozdania, które przedstawił 
Pan Burmistrz. Nie widzę. W związku z tym zamykam ten punkt. 

 
      Punktu 6 sprawozdanie opisowe z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Krobi za rok 2022, sprawozdanie opisowe z dochodów Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz sprawozdanie finansowe z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi oraz Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok.  

 
W formie prezentacji proszę o przedstawienie tego sprawozdania Panią Kierownik 
Edytę Rokicką. 

 
     Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krobi Edyta 

Rokicka: 
 
     Szanowni Państwo. przedstawiam Państwu sprawozdanie z działalności Miejsko- 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krobi  za rok 2022. Drodzy Państwo, w 
roku wydatkowana kwota, którą Ośrodek Pomocy Społecznej przeznaczył na 
różnego rodzaju zasiłki dla mieszkańców to 24.217.467,51 zł, z czego w tej kwocie 
zawierają się dotacje na realizację zadań z zakresu administracji rządowej, dotacje 
na realizację zadań własnych, projekt unijny Krobskie Centrum Usług Społecznych 
oraz środki z budżetu gminy czyli tak zwane środki własne. Jeżeli chodzi o osoby, 
rodziny korzystające ze świadczeń Pomocy Społecznej, to pozwoliłam sobie zrobić 
takie porównanie w latach 2020-2022 i tutaj można jednoznacznie stwierdzić, że ta 
liczba osób nie zmienia się. Mniej więcej jest na tym samym poziomie zarówno i w 
rodzinach, jak i liczbach osób w rodzinach. Także korzystających mamy na tym 
samym poziomie. Najczęstsze powody przyznania pomocy w Ośrodku Pomocy 
Społecznej w 2022 roku to już też niezmiennie od wielu lat to długotrwała lub ciężka 
choroba, niepełnosprawność, dalej bezrobocie, ubóstwo, bezradność w sprawach 
opiekuńczo-wychowawczych, tutaj mamy dwadzieścia dwie rodziny, alkoholizm i 
bezdomność pięć osób. Są to głównie osoby, które są umieszczone są w 
noclegowniach, czy też w schroniskach dla osób bezdomnych. Ośrodek Pomocy 
Społecznej zajmuje się między innymi wypłacaniem zasiłków. Zasiłki jakie oferujemy 
naszym mieszkańcom, to zasiłek stały, okresowy, specjalny zasiłek celowy. Też tutaj 
pozwoliłam sobie zrobić takie porównanie. Lata 2020-2022 tutaj największy wzrost 
mamy na zasiłkach stałych, są to zasiłki wypłacane osobom z 
niepełnosprawnościami, które nie mają prawa do innych świadczeń, do emerytury, 
czy  renty. Kolejnym programem, który też realizujemy w Ośrodku Pomocy 
Społecznej to program „Posiłek w szkole i w domu”. W ramach tego programu 
możemy mieszkańcom zaoferować zasiłki celowe z przeznaczeniem na zakup 
żywności, opłacanie posiłku dzieciakom w szkole i w przedszkolach oraz świadczenia 
rzeczowe czyli to jest taka forma pomocy na rachunek. Czyli klient idzie do sklepu, 



pobiera różne produkty, a my płacimy rachunek. Czyli taka forma rzeczowa pomocy. 
Jeżeli chodzi o liczbę osób, rodzin, które korzystają z tego typu świadczeń, to też 
mniej więcej kształtuje się ona na tym samym co w latach 2020-2022. Jeżeli chodzi o 
kwoty wydawane na realizację tego programu, to lata 2020-2022 wskazują na to, że 
wydatkujemy to świadczenie w podobnych kwotach. W 2021 było troszeczkę więcej 
niż w 2022, ale generalnie są to kwoty rzędu właśnie 230.000 zł. Ośrodek Pomocy 
Społecznej zajmuje się również pomocą osobom starszym, niepełnosprawnym, 
zależnym. Rok 2020, zresztą jak  poprzednie lata i teraz na bieżąco, to kierowanie 
oraz ponoszenie odpłatności za pobyt w Domach Pomocy Społecznej Chumiętki, 
Pakówka, Osiek, Chwałkowo, Rogowo. W 2022 roku mieliśmy umieszczonych w 
Domach Pomocy Społecznej 21 osób. Aktualnie liczba ta wzrosła już do 24 osób. 
Koszt, który ponosimy za pobyt naszych mieszkańców DPS-ach to prawie 800.000 zł 
w 2022 roku. Proponujemy jeszcze mieszkańcom usługi opiekuńcze, specjalistyczne 
usługi opiekuńcze. Tutaj też koszty są dość duże, bo prawie 130.000 zł 
wydatkowaliśmy w 2022 roku. Odpłatność za usługi opiekuńcze jest dość wysoka, bo 
to 37 zł na godzinę, także te koszty też rosną. Z form, za które nie płacą mieszkańcy 
są to bezpłatne formy pomocy, to opieka wytchnieniowa, asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej. Są to programy dofinansowywane w całości przez ministerstwo. 
Też realizowaliśmy je w 2022 roku. Obecnie też podejmowali Państwo uchwałę w 
ubiegłym miesiącu, też dotyczące tych dwóch form pomocy. I też od maja zaczynamy 
realizować te usługi. Gmina Krobia, a dokładnie dział świadczeń rodzinnych w 
Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej zajmuje się również wypłacaniem 
świadczeń rodzinnych czyli tu są zasiłki rodzinne, plus dodatki, świadczenia 
pielęgnacyjne. Wypłacamy również fundusz alimentacyjny osobom, które nie dostają 
alimentów od partnera, od małżonka, małżonki. Dodatki mieszkaniowe. Tutaj też 
patrząc na lata mamy w 2022 roku wzrost ponieważ zmieniły się kryteria 
przyznawania tej formy pomocy. Także przy przeliczaniu dodatku mieszkaniowego 
też te kwoty się zwiększają. Kwota zasiłki rośnie i więcej osób jest uprawnionych do 
tej formy pomocy. Dodatek energetyczny w 2020 roku był, w 2021 też. W 2022 roku 
że tak powiem kolokwialnie wypłaciliśmy taką resztę bo to decyzje były przyznawane 
na pół roku i aktualnie nie ma już tego dodatku. Ale w 2022 roku mieliśmy dodatek 
osłonowy, czyli taka rekompensata ponoszona za odpłatności za gaz, prąd. Kwota 
świadczeń, które wypłaciliśmy to ponad 1.000.000 zł. W 2022 roku realizowaliśmy 
również dwa programy rządowe. Wypłacaliśmy dodatek węglowy i drugi dodatek 
dofinansowanie do innych źródeł ciepła czyli dla osób, które opalały swoje domy 
drewnem opałowym, peletem, innym rodzajem biomasy i jeszcze tam był gaz LPG. 
Jeżeli chodzi o dodatek węglowy to kwota wypłaconych świadczeń to prawie 
6.600.000 zł. Jeżeli mówimy o liczbie wniosków to było to ponad 2.500. Jeżeli chodzi 
o drugi dodatek to prawie 200.000 zł zostało to wypłacone i wniosków mieliśmy tam 
około 130. Świadczenie wychowawcze czyli tak zwane 500+ ostatnio realizowane w 
ubiegłym roku, było to właściwie półrocze, bo do maja wypłacaliśmy jeszcze jako 
Gmina to świadczenie. Od czerwca 500+ przeszło do ZUS-u i teraz ZUS zajmuje się 
wypłatą tego świadczenia, a u nas jeszcze cały czas ono i tak istnieje ponieważ są 
takie zaległości jeszcze, koordynacje, które zachodziły gdzieś w latach poprzednich. 
Jeszcze Wielkopolski Urząd Wojewódzki podejmuje różnego rodzaju decyzje i my 
spłacamy różne pozostałości. 2022 rok to również wojna na Ukrainie i dział 
poświęcony pomocy cudzoziemcom. Wypłacaliśmy świadczenia pieniężne z tytułu 
zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy, tak zwana 
„czterdziestka” czyli 40 zł na dzień dla osoby, która przyjęła do siebie Ukraińca i 
zapewniła mu zakwaterowanie i wyżywienie. Dalej jednorazowe świadczenie 300 zł 



dla obywatela Ukrainy, dla każdego, który przekroczył granicę po 24 lutym, to każdy 
mógł liczyć też na takie świadczenie. Świadczenia rodzinne dla obywateli Ukrainy 
wypłacamy. Następnie opłacamy posiłki w szkole, w przedszkolu dla dzieci i 
młodzieży z Ukrainy. Zapewnialiśmy pomoc psychologiczną dla obywateli Ukrainy. 
Ostatni punkt to zakup materiałów i wyposażenia. Tutaj też zmuszeni byliśmy 
niektóre rodziny wesprzeć formą zakupów, poduszek, kołder czy też żywności. Za 
wszystkie te kwoty otrzymujemy zwrot, także nie są to środki własne, tylko też środki 
dofinansowane. Kolejny dział w Ośrodku Pomocy wspieranie rodzin. Mamy 
zatrudnionego asystenta rodziny, który pracuje z rodzinami najbardziej 
dysfunkcyjnymi, z rodzinami z problemami opiekuńczo-wychowawczymi, W 2022 
roku wsparciem objętych było 13 rodzin. Jeszcze ponosimy koszty umieszczenia 7 
dzieci w rodzinach zastępczych. To są głównie rodziny spokrewnione, jest też jedna 
rodzina zawodowa i odpłatność za umieszczenie dziecka w rodzinie zastępczej, ale 
także w Domu Dziecka, też to jest koszt, który leży po stronie Gminy. Duży dział 
ochrona zdrowia czyli cała profilaktyka, zwalczanie narkomanii, przeciwdziałanie 
alkoholizmowi. W ubiegłym roku mieliśmy kwotę prawie 350.000 zł. Na tą kwotę 
składała się cała obsługa gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, 
dofinansowywanie wszelkiego rodzaju imprez, także też kulturalnych, wspieranie 
rodzin, także organizowanie różnych uroczystości dla rodzin, też wsparcie punktu 
konsultacyjnego czyli dostępność do pomocy terapeutycznej, do prawnika, do 
psychologa, cała akcja lato, akcja ferie. Także w tych środkach zawierają się te 
wszystkie wydatki. Jeżeli chodzi o pozostałą działalność w Ośrodku Pomocy 
Społecznej to wspieranie klubu Złota Jesień, który w tym roku będzie obchodził swoje 
40-lecie istnienia. Mamy też klub Senior Plus w Pudliszkach, który raz lepiej, raz 
gorzej, ale także funkcjonuje, Gminną Radę Seniorów, która też jest pod skrzydłami 
Ośrodka Pomocy Społecznej, Krobskie Centrum Usług Społecznych. 
Uczestniczyliśmy też w corocznej akcji Mikołaje 2022, czyli zorganizowaniu paczek 
dla najuboższych mieszkańców, ale też głównie dla samotnych seniorów. Program 
Operacyjny Pomoc Żywnościowa, czyli 200 osób, których jest objętych tym 
programem. To jest taka pomoc rzeczowa, którą mieszkańcy otrzymują i 
wydawaniem tej żywności zajmuje się Fundacja „Sąsiedzi Sąsiadom”. Gmina Krobia i 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej też byliśmy liderem projektu w ramach 
środków wyszehradzkich „Budowanie mostu zamiast granic”. Także projekt też już 
się w tym roku zakończył. Nie ponosiliśmy żadnych kosztów z tego tytułu gdyż w 
całości był to projekt dofinansowany z Funduszu Wyszehradzkiego. Zapewnialiśmy 
schronienie osobom bezdomnym i wypłacaliśmy stypendia socjalne czyli tak zwaną 
pomoc materialną dla uczniów. Teraz trochę przyjemniej się zrobi, tu kilka zdjęć 
właśnie z funkcjonowania klubu Złota Jesień i ich cotygodniowe czwartkowe 
spotkania w Krobskim Centrum Usług Społecznych. Także frekwencja coraz bardziej 
dopisuje. Też około 40, 50 osób uczestniczy w takich spotkaniach w czwartkowych. 
Tutaj też kolejne zdjęcie ze spotkania klubu właśnie Złota Jesień. Gminna Rada 
Seniorów w Krobi nowo utworzona w czerwcu 2022 roku. Skład w zasadzie się nie 
zmienił aczkolwiek doszło kilka nowych osób, także jest to też ciało doradcze 
seniorów, którzy wspierając organizacje reprezentują Gminę Krobia też na zewnątrz 
jako właśnie grupę seniorów. I Krobskie Centrum Usług społecznych. Tutaj 
organizowane są różnego rodzaju pikniki, festyny Stara Gazownia łączy pokolenia. 
Coroczny piknik, który organizujemy we współpracy z seniorami i Środowiskowym 
Domem Samopomocy. W Krobskim Centrum Usług Społecznych mamy utworzone 
mieszkania chronione i wspomagane. Jedno chronione, jedno jest wspomagane. W 
mieszkaniu chronionym aktualnie mamy jedną panią z trójką dzieci, we 



wspomaganym mamy trzy osoby umieszczone, także też to nam  pomaga w naszych 
działaniach, że też nie musimy osób kierować gdzieś do noclegowni, czy do BOIK-u 
tylko tutaj mamy swoje jakieś takie pomieszczenia, mieszkania gdzie możemy 
skierować osoby. Klub Seniora, który funkcjonuje przy Krobskim Centrum Usług 
Społecznych i różnego rodzaju zajęcia. Tu akurat mamy na zdjęciu zajęcia 
rękodzielnicze z makramy, tam bodajże terapia, warsztaty kulinarne, które też się 
cieszą dużym powodzeniem. Tak więc codziennie jakiś inny rodzaj zajęć odbywa się 
właśnie w Krobskim Centrum Usług Społecznych. Zajęcia relaksacyjne, mamy piękną 
salę do zajęć sensorycznych, także też możemy z niej korzystać. Sala, w której 
można się wyciszyć, zrelaksować, skorzystać z aromaterapii i różnego rodzaju 
efektów świetlnych. Zajęcia sportowe, tu akurat mamy jogę, też jest raz w tygodniu 
Zumba, zajęcia rehabilitacyjne w bogato wyposażonej sali rehabilitacji. Dwa razy w 
miesiącu seniorzy wyjeżdżają na basen do Gostynia, także też zajęcia z 
instruktorem. Mamy wannę z hydromasażem, z której też możemy korzystać w 
KCUS-ie. Kabina UGUL, która też służy seniorom, wszystko pod okiem rehabilitantki. 
Tak więc nie bierzemy odpowiedzialności za jakieś tam krzywdy, w każdym razie 
rehabilitant fachowo sprawdza się tutaj. Wyjazdy naszych seniorów, tu akurat mamy 
zdjęcie ze straży gdzie seniorzy zwiedzają, byli też w nowej Komendzie Policji, byli w 
straży, różnego rodzaju wycieczki, wizyty studyjne, zajęcia w Małym Koperniku. W 
Krobskim Centrum Usług Społecznych mamy również Dzienny Dom Pomocy, który 
prowadzony jest przez Środowiskowy Dom przez Starostwo Powiatowe. Także tu jest 
pomoc skierowana głównie do osób niepełnosprawnych, którzy też korzystają z 
różnego rodzaju zajęć. Środowiskowy Dom Samopomocy bardzo fajnie integruje się 
też ze środowiskiem senioralnym. Tutaj też zdjęcia z jednej z takich imprez, bodajże 
czytanie jakiś wierszy z okazji chyba jesieni. Klub Senior+ w Pudliszkach i zajęcia 
rękodzielnicze, które odbywają się na ten moment dwa razy w miesiącu. Są też tam 
zajęcia na siłowni i też dwa razy w tygodniu mogą seniorzy skorzystać z  siłowni w 
Pudliszkach. Zadania Ośrodka, które należy zrealizować w najbliższym czasie to na 
pewno pozyskiwanie środków na realizację nowych zadań i tych obecnych, ponieważ 
kończy nam się projekt właśnie Krobskie Centrum Usług Społecznych we wrześniu, 
więc musimy szukać kolejnych środków, aby zajęcia mogły się tam odbywać. 
Aktywizacja społeczno-zawodowa klientów Ośrodka poprzez kierowanie do 
uczestnictwa w Centrum Integracji Społecznej. Podnoszenie kwalifikacji zawodowych 
kadry Ośrodka. Realizacja programów profilaktycznych. Podejmowanie działań na 
rzecz seniorów w gminie Krobia. Propagowanie dalej Krobskiej Karty Seniora.  Tak 
jak wcześniej mówiłam Krobskie Centrum Usług Społecznych i dalsze pomysły, 
ażeby usługi tam świadczone były dalej na tak wysokim poziomie jak obecnie. 
Opieka wytchnieniowa edycja 2023. Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej 
edycja 2023, to też już o tym wcześniej mówiłam. Projekt międzynarodowy też teraz 
w marcu się właściwie już nam kończy, ale myślę, że będziemy może jako już teraz 
partnerzy, już nie jako lider, aplikować dalej o jakieś środki wyszehradzkie. Dalsze 
działania na rzecz osób przybyłych do gminy Krobia w związku z konfliktem zbrojnym 
na Ukrainie. No i nowe wyzwanie, które niedługo nas czeka, czyli powstanie na 
Wyspie Kasztelańskiej świetlicy środowiskowej i klubów wsparcia rodziny. Także też 
tutaj kolejna forma działań usług, które będziemy mogli skierować do naszych 
mieszkańców. Bardzo dziękuję za uwagę. 

 
 
 
 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

      Dziękuję Pani Kierownik za prezentację, za komentarz do sprawozdania, które także 
zostało przedstawione na połączonych komisjach Rady Miejskiej w poniedziałek. 
Państwo Radni też mieli okazję zabierać głos i podyskutować na temat treści tego 
sprawozdania. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze dodatkowo zabrać 
głos? Tak proszę bardzo Radny Jan Mikołajczak. 

 
      Radny Jan Mikołajczak: 
 
      Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Pani Dyrektor. Chciałbym zapytać, w 

pewnym miejscu w jednej rubryce podała Pani informację, że na terenie gminy 
Krobia mamy 47 osób bezrobotnych. Myślę, że mamy dzisiaj takie czasy, że wielu 
pracodawców szuka pracy. Chciałbym zapytać jakie kryteria trzeba spełnić, żeby być 
uznanym osobą bezrobotną? Bo myślę, że to są osoby w większości takie, które nie 
chcą pracować. Dziękuję bardzo.  

 
     Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Rokicka: 
 
      Panie Radny, Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o tą liczbę, którą wykazałam - 

bezrobocie 47 rodzin, wystarczy, że jeden członek rodziny jest bezrobotny. No jest to 
liczba osób, które skorzystały gdzieś tam z pomocy i jeden członek rodziny był 
bezrobotny zarejestrowany w Powiatowym Urzędzie Pracy. Także to kryterium 
zarejestrowania musi być, a to, że ktoś  pracuje dorywczo na przykład i mu się może 
dobrze powodzi, no to tak za bardzo nie mamy na to wpływu. Także generalnie stąd 
to bezrobocie w ten sposób wykazujemy. Taka jest definicja bezrobotnego, jeżeli 
chodzi o ustawę o pomocy społecznej. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

     Czyli bardziej statystyczna, niż realna. 
 
       
     Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Rokicka: 
 
     Zarejestrowany w Powiatowym Urzędzie Pracy. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
      Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa? Nie widzę zgłoszeń. Dziękuję Pani 

Kierownik  za zabranie głosu, za przedstawienie sprawozdania. Proszę Państwa 
przechodzimy do punktu 7. Chciałem tylko poinformować że Radny Perdon pojawił 
się na sali, jest nas teraz 14. 

 
      Punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LV/467/2023 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie przyjęcia regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Krobia.  

 
I w związku z tym projektem uchwały w pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu 
Naczelnika Pana Marcina Krzyżostaniaka. 



 
      Naczelnik Wydziału Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej Marcin 

Krzyżostaniak: 
 
      Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Uchwała dotycząca zmiany regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, który został przyjęty przez Radę 
Miejską w Krobi 27 stycznia 2023 roku. Wprowadzenie zmiany wynika z 
rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Wielkopolskiego, który wskazał, iż w 
paragrafie trzecim w ustępach 1, 2 i 3 nie powinny pojawić się zapisy dotyczące 
utrzymania czystości na terenach publicznych, które stanowią drogi dla pieszych. 
Wynika to z faktu, iż zgodnie z artykułem 5 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
kwestia ta została uregulowana w ustawie. W związku z tym Rada Miejska ma tylko 
uprawnienia do określania zasad utrzymania czystości i porządku na innych terenach 
publicznych niż drogi piesze.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
      Dziękuję bardzo Panie Naczelniku. Chciałem poinformować Państwa, że Komisja 

Rolnictwa i Rozwoju Gminy na temat tego projektu wypowiedziała się pozytywnie 
opiniując go jednogłośnie „za” przyjęciem. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos, zadać pytanie dotyczące projektu? Nie widzę zgłoszeń. W związku z 
tym dziękuję Panie Marcinie za przedstawienie uchwały. Zapraszam Państwa w 
takim razie do głosowania. Uchwała Nr LVIII/499/ 2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 
20 kwietnia 2023 roku w sprawie zmiany uchwały Nr LV/467/2023 Rady Miejskiej 
Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Krobia. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 
przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 
Przechodzimy do punktu kolejnego. 

 
      Punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/458/2022 

Rady Miejskiej Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031.  

 
I o zabranie głosu proszę Pana skarbnika Damiana Walczaka. 

 
      Skarbnik Gminy Damian Walczak: 
 
      Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Projekt zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest związany ze zmianą 
załącznika numer 1, który to załącznik 1 zmienia się w zakresie dochodów, 
wydatków, limitów zobowiązań, danych uzupełniających, przychodów, rozchodów, 
źródeł pokrycia deficytu budżetowego oraz załącznika nr 2 czyli wykazu 
przedsięwzięć gdzie dokonujemy zmiany w zakresie  przedsięwzięcia realizacja 
grantów w ramach Międzynarodowego Funduszu Wyszehradzkiego „Budowanie 
mostów międzynarodowych partnerstwo społeczne jako narzędzie wzmocnienia 
lokalnej ekonomii wsparcie ekonomii społecznej”, gdzie zwiększamy limit na rok 
2023. Oprócz tego zmieniają się objaśnienia przyjętych wartości w związku ze 
zmianami dochodów i wydatków. Proszę Państwa do tego projektu proponujemy 
Państwu autopoprawkę. Autopoprawka jest związana ze zmianami w dochodach i 



wydatkach, które również zostaną Państwu w formie autopoprawki przedstawione, a 
zmiany dotyczą pozycji takich jak dochody ogółem, dochody bieżące, dochody z 
tytułu dotacji i środków, wydatki ogółem, wydatki bieżące, wydatki na wynagrodzenia 
i pochodne zmieniają się również o jedną setną, dwie setne w zależności od pozycji 
wartości wskaźników zadłużenia.  Zmiana wynika z zapotrzebowania oczekiwanej 
kwoty dotacji z terminem wypłaty w miesiącu kwietniu środków na wypłatę zwrotu od 
podatku akcyzowego dla producentów rolnych, która to dotacja w oczekiwanej 
kwocie wynosi 1.222.641,21 zł. Termin wypłaty tych środków to koniec kwietnia. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
      Dziękuję Panie Skarbniku za przedstawienie projektu uchwały oraz autopoprawki. 

Chciałem poinformować Państwa, że Komisja Budżetu spotkała się przy okazji 
połączonych Komisji Rady i zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Czy ktoś z 
Państwa Radnych chciałby zadać pytanie dotyczące projektu oraz autopoprawki? Nie 
widzę zgłoszeń. W związku z tym proponuję, żebyśmy przeszli do głosowania. Mamy 
dwa głosowania przed sobą. Pierwsze dotyczące autopoprawki i drugie już uchwały 
ewentualnie po podjętej autopoprawce, jeżeli ona będzie rozpatrzona pozytywnie. 
Pierwsze głosowanie to jest autopoprawka do uchwały dotyczącej zmiany uchwały Nr 
LIV/458/2022 Rady Miejskiej Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. Proszę o 
podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej 
autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że autopoprawkę 
podjęto 14 głosami „za”. I uchwała już uwzględniająca autopoprawkę. Uchwała Nr 
LVIII/500/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 kwietnia 2023 roku w sprawie 
zmiany Uchwały Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. Proszę 
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa którzy są za podjęciem tej 
uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam. że 14 głosami „za” 
uchwała została podjęta. Przechodzimy do punktu kolejnego porządku obrad. 

 
      Punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2023. 
 

I ponownie proszę o zabranie głosu Pana Skarbnika Damiana Walczaka. 
 
      Skarbnik Gminy Damian Walczak: 
 
      Szanowni Państwo. W uchwale budżetowej, którą pierwotnie przedstawiliśmy 

proponowaliśmy dokonanie kolejnych następujących zmian. W dziale  400 
zmniejszenie dochodów z tytułu sprzedaży węgla po preferencyjnych cenach. W 
dziale 600 zmniejszenie planu środków z tytułu projektu z udziałem środków 
unijnych, rewitalizacja, te środki wpłynęły w grudniu poprzedniego roku. Dalej 
dochody ze sprzedaży nieruchomości proponujemy wprowadzić, to są sprzedaż 
nieruchomości w Domachowie i w Krobi. W dziale 801 korekta środków w ramach 
projektu „Nauka poprzez doświadczanie i eksperymentowanie”. Przyjęcie środków 
rodziców, to są darowizny w związku z otrzymaniem dofinansowania na realizację 
programu „Poznaj Polskę” i koniecznością zabezpieczenia wkładu własnego. 
Przyjmujemy również środki z dotacji na realizację tego programu. W dziale 852 



dochody z Funduszu Pomocy z porozumienia z Powiatem i Województwem 
Wielkopolskim. W dziale 853 zwiększamy środki na fundusz przeciwdziałania covid, 
na wypłaty dodatków gazowych. W dziale 854 dotacja na stypendia, pomoc 
materialna dla uczniów. W dziale 855 zwiększenie dotacji na realizację tych 
końcowych wypłat w ramach programu 500+. W dziale 900 zwiększamy środki z 
tytułu korekt faktur za rok 2022 opłaty za gaz. W dziale 921 zmniejszamy plan 
środków z tytułu projektu z udziałem środków Unii Europejskiej rewitalizacja 
przestrzeni miejskiej Krobi. Jeśli chodzi o wydatki w dziale 600 dokonujemy 
przeniesienia środków na zapłatę odszkodowań przyjętych z mocy prawa, dotyczy to 
przebudowy dróg Sobieskiego, Korczaka, Zachodniej. Zwiększamy na przyłącze 
energetyczne. Przenosimy środki w ramach administracji zwiększając plan na 
PFRON, jak również na projekt wyszehradzki. To są środki niewykorzystane z 
poprzedniego roku w kwocie 15.179,29 zł.  W dziale 754 zwiększamy na fundusz 
wsparcia Policji w kwocie 20.000, w związku z wnioskiem Pana Komendanta. W 
dziale 758 zwiększamy rezerwę inwestycyjną o 16.000. W dziale 801 dokonujemy 
szeregu zmian w związku z programem „Poznaj Polskę”. To są środki z tytułu 
darowizny rodziców, jak również tytuł dotacji na realizację tego programu. 
Zmniejszamy środki niekwalifikowalne w ramach projektu „Nauka poprzez 
doświadczanie”.  W dziale 852, 854 oraz 855 zmiany są związane z dotacjami, o 
których mówiliśmy przy okazji dochodów. W dziale 853 dodatkowo zwiększamy 
środki na zadania z funduszu covid, dodatki gazowe. W dziale 855 również 
dokonujemy zabezpieczenia środków na dotacje dla Niepublicznego Żłobka. W 
dziale 900 przenosimy środki w ramach programu „Czyste Powietrze”. Tworzymy 
nowe zadanie inwestycyjne w zakresie I etapu prac budowlanych na wykonanie wiaty 
rekreacyjnej w Nieparcie. W dziale 921 zwiększamy dotację podmiotową dla Centrum 
Kultury w związku z wnioskiem dyrektora o konieczność zabezpieczania środków 
własnych na program „Kulisy Kultury” oraz na organizację Dni Krobi. Konsekwencją 
zmian w zakresie dochodów i wydatków są zmiany w załącznikach 3-9, zwiększa się 
deficyt budżetowy, który jednak pokryty będzie wolnymi środkami oraz z przychodami 
z niewykorzystanych środków z lat ubiegłych. Proszę Państwa do tego projektu    
uchwały proponujemy również autopoprawkę. Autopoprawka jest związana ze 
zmianą w dochodach i wydatkach. W dochodach w dziale 010 przyjmujemy dotację 
na zwrot podatku akcyzowego dla producentów rolnych. Ta dotacja jeszcze nie 
wpłynęła. Informacja od Wojewody również jeszcze nie wpłynęła, natomiast termin 
realizacji tych świadczeń to koniec kwietnia. Środki, o które zawnioskowaliśmy 
powinny przyjść w najbliższych dniach. Jeśli chodzi z kolei o wydatki to również 
przyjmujemy te środki w ramach tej dotacji. W dziale 600 dokonujemy zwiększenia 
na rewitalizację Rynku w zakresie środków niekwalifikowalnych. W dziale 750 
przenosimy środki w ramach delegacji krajowych i zagranicznych. W dziale 758 
dokonujemy korekty inwestycyjnej, pierwotnie ta rezerwa inwestycyjna miała 
wzrosnąć o 16.000. W związku z zabezpieczeniem środków na wydatki nie 
kwalifikowane w ramach rewitalizacji Rynku proponujemy wzrost nie o 16.000 tylko o 
6.000 zł. W dziale 801 przyniesienie dotyczy Szkoły Podstawowej w Pudliszkach na 
umowę cywilnoprawną. I w dziale 926 przeniesienia na remonty placu zabaw. Oprócz 
załączników nr 1 i 2 nowe brzmienie otrzymują również pozostałe załączniki, które są 
bezpośrednio związane z kwotami dochodów i wydatków. Dziękuję bardzo. 

 
 
 
 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
      Dziękuję Panu Skarbnikowi za przedstawienie autopoprawki oraz projektu uchwały. 

Komisja Budżetu wypowiedziała się pozytywnie na temat projektu uchwały podczas 
posiedzenia poniedziałkowego. Czy pomimo tego czy ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. Podobnie jak w poprzednim punkcie mamy dwa 
głosowania. Pierwsze to jest głosowanie nad autopoprawką do uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki 
naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej autopoprawki. Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? 14 głosami „za” autopoprawka została podjęta. I 
projekt uchwały. Uchwała Nr LVIII/501/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 
kwietnia 2023 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 
2023. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 
podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 
głosami „za” uchwała została podjęta. Przechodzimy do następnego punktu. 

 
      Punkt 10 wolne głosy i wnioski. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do punktu 11 to jest zakończenie. Dziękuję Państwu, tak jest ktoś to 
proszę bardzo jeszcze cofniemy się do punktu 10. Proszę Panią do mikrofonu przy 
mównicy czyli wracamy do punktu 10 ponownie go otwieramy. 

 
      Mieszkanka Krobi Pani Grażyna Rosik: 
 
      Ja mam takie zapytanie do Pana Burmistrza i do Państwa Radnych odnośnie 

projektu „Ciepłe mieszkanie”. Dlaczego Gmina nie przystąpiła w zeszłym roku do 
tego projektu? My byśmy, ja mieszkam w blokach Spółdzielni Mieszkaniowej i my 
byśmy na tym skorzystali. Bo to były dosyć duże pieniądze do wzięcia. Chciałabym 
uzyskać odpowiedź dlaczego Gmina nie przystąpiła. Jest jeszcze okazja w tym roku 
przystąpić do końca roku do tego programu „Ciepłe mieszkanie”. 

 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

      Dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu prosimy o odpowiedź. 
 
      Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 
 
      Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Szanowna Pani. Gmina Krobia na 

ten moment nie przystąpiła do tego programu. Zgadza się. Zapytała Pani dlaczego. 
W pierwszej kolejności powiem tak, że nie mieliśmy zgłoszeń ze strony 
mieszkańców, którzy byliby zainteresowani właśnie skorzystaniem z tego rządowego 
programu. Dlatego powiedziałem nie mieliśmy zgłoszeń ze strony mieszkańców. Do 
31 grudnia tak ubiegłego roku, tak jak Pani słusznie zaznaczyła, bo też Szanowni 
Państwo Radni żeby też wiedzieli, że ten program rozpoczął się w lipcu ubiegłego 
roku i pierwszy nabór, tak jak Pani słusznie powiedziała, miał miejsce do końca 
ubiegłego roku. Więc w tym okresie tych wniosków ze strony mieszkańców do nas, 
do urzędu, nie było. Takie wnioski nie wpłynęły, żeby Gmina realizowała program, bo 
jak Pani doskonale też wie, a Państwu też przypomnę, Gmina może być 
wnioskodawcą do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska Gospodarki Wodnej 
w ramach tego programu i później Gmina będzie dalej mogła przekazywać te środki 
w formie dotacji danym osobom fizycznym, którzy zamieszkują budynki 



wielorodzinne. Mówimy tutaj o osobach, które mieszkają czy w budynkach 
administrowanych przez spółdzielnie mieszkaniowe, tudzież czy wspólnoty 
mieszkaniowe, więc Szanowni Państwo, tak jak Pani powiedziała, drugi nabór trwa 
lub będzie ogłoszony. Sprawdzamy czy ten drugi nabór już jest ogłoszony. Nie, na 
dzień dzisiejszy, na dzień 20 kwietnia ten drugi nabór Szanowni Państwo, droga Pani 
nie jest ogłoszony. Ma być ogłoszony do 31 grudnia 2023 roku. I tutaj droga Pani i 
Szanowni Państwo Radni pojawiły się w styczniu pojedyncze wnioski mieszkańców, 
między innymi spotkałem się wraz z pracownikami, z kilkorgiem mieszkańców z 
jednej ze wspólnot  mieszkaniowych w Nieparcie. Też była rozmowa bodajże z 
Przewodniczącą Rady Nadzorczej naszej spółdzielni mieszkaniowej w Krobi z 
pracownikami naszego wydziału. Więc też przekazaliśmy, że cały czas jesteśmy 
zainteresowani tym programem. Tylko też pojawiły się takie pytania czy będzie 
można ocieplić na przykład blok mieszkalny. Z tego jak Pani na pewno wie, a 
Państwo Radni mogą tego jeszcze nie wiedzieć, nie, ten program akurat nie 
przewiduje termomodernizacji, tylko przewiduje wymianę nieefektywnych źródeł 
ciepła czyli można powiedzieć kotłów na paliwo na przykład stałe, czy na węgiel, na 
gaz, na pompę ciepła, etc., efektywne źródła ciepła. Można oczywiście też wymienić 
stolarkę okienną i stolarkę też drzwiową. Można też Szanowni Państwo uzyskać 
dofinansowanie na wentylację mechaniczną z rekuperacją i też jeszcze inne można 
powiedzieć drobniejsze elementy wyposażenia budynku wielorodzinnego. Ale nie 
można, tak przynajmniej ten program na dzisiaj stanowi, ocieplić styropianem, czy 
wełną bloku mieszkalnego. I wiele właśnie wniosków, też od razu Pani powiem 
właśnie dotyczyło termomodernizacji. Mówiliśmy, że ten program nie dotyczy 
termomodernizacji więc takie informacje były. Od stycznia analizujemy ten  wniosek, 
ten program, wnioski pojedyncze z Niepartu i z Krobi jakie się pojawiły. Jak ten nabór 
będzie ogłoszony też droga Pani my się spotkamy z przedstawicielami naszych 
spółdzielni mieszkaniowych, wspólnot mieszkaniowych, żeby też zapytać czy będzie 
zainteresowanie większej grupy osób, niż tych tylko kilkorga, które wcześniej też 
wymieniłem i które to osoby do nas do Urzędu Miejskiego w Krobi, chyba, że 
Państwo Radni też otrzymali takie informacje, to też proszę o przekazanie takich 
wniosków, to wtedy spotkamy się z tymi osobami i podejmiemy decyzję czy Gmina 
Krobia będzie w takim programie brała udział. Tam też są określone wskaźniki, które 
trzeba spełnić. Więc ja bym o tych szczegółach, ale jak najbardziej droga Pani 
jesteśmy zawsze zainteresowani każdym programem. Od 2018 roku Gmina Krobia 
już realizuje własny gminny program dotyczący zakupu kotów na gaz, na paliwo 
elektryczne, na paliwo olejowe, wymieniamy te kopciuchy i właśnie dofinansujemy 
właśnie mieszkańców na wymianę tych kopciuchów na te bardziej efektywne 
ekologiczne źródła ciepła. I też droga Pani właśnie od trzech lat właśnie bierzemy 
udział w tym programie „Czyste powietrze” w tym szerokim programie Rządowym 
„Czyste powietrze” i mieszkańcy nie muszą jechać do Poznania, tylko mogą przyjść 
do Urzędu. Mamy punkt właśnie konsultacyjny na Wyspie Kasztelańskiej w Pałacu 
na fosie i tam też można wnioski w ramach tego głównego programu Rządowego 
„Czyste powietrze” zgłosić. Wiadomo głównie dotyczy on budynków jednorodzinnych, 
a ten, który Pani wymieniła „Ciepłe powietrze” on jest jakby kontynuacją tego 
głównego programu rządowego. Dokładnie tak mówimy o „Ciepłym mieszkaniu”. 
Dlatego mówię teraz chcemy jak najbardziej z tego naboru skorzystać. Szanowni 
Państwo to jest program wieloletni on się rozpoczął w 2022 roku, a będzie trwał co 
najmniej do roku 2026. Więc jak najbardziej jesteśmy dopiero na starcie tego 
programu, więc jeżeli będzie duże zainteresowanie Państwa, mieszkańców, zarządcy 
i lokatorów, to są osoby fizyczne poszczególnych wspólnot i spółdzielni, jak 



najbardziej Szanowni Państwo będziemy rozważać możliwość do złożenia tego 
wniosku w ramach tego programu „Ciepłe mieszkanie”. To Gmina będzie 
wnioskodawcą. Gmina będzie musiała wystąpić w oparciu o ilość zgłoszonych 
wniosków do Gminy, czyli musimy te wszystkie lokale mieszkalne policzyć i zobaczyć 
na co będą Państwo o te środki występować. Dotacja jest bodajże od kilkunastu do 
maksymalnie 40.000 zł, więc też musimy określić zapotrzebowanie, czy to będzie 5 
wniosków czy będzie 50 na przykład. Więc mówię, że z tych spotkań, które będziemy 
w najbliższym czasie organizować z Państwem to będziemy już mieć można 
powiedzieć informację zwrotną jakie jest zainteresowanie. Tak więc proszę o 
cierpliwość.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
      Dziękuję bardzo. Rozumiemy, że ta sytuacja wynika też ze zmian cen energii, które 

spowodowały, że rzeczywiście mieszkańcy szczególnie w Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Krobi też bardzo odczuli te zmiany. My na pewno też ze strony Rady będziemy też 
tak jak Pan Burmistrz powiedział zainteresowani tym, żeby też Państwo czy w Krobi, 
czy na poszczególnych sołectwach w takiej sytuacji też być zaangażowanym i pomoc 
w tej sytuacji. Więc to uzupełnienie jakby Burmistrza wypowiedzi. Czy ktoś jeszcze z 
Państwa chce zabrać głos? Nie widzę. Zamykam już teraz na pewno punkt 10 i 
przychodzimy do ostatniego punktu. 

 
      Punkt 11 zakończenie.  
 

Chciałem podziękować wszystkim osobom, które przygotowały dzisiejszą sesję. 
Wszystkim osobom obecnym za przybycie, Państwu Radnym za podjęte uchwały. 
Osobom, które zdecydowały się śledzić nasze obrady także dziękuję za uwagę. 
Zamykam LVIII sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 


